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Текст:  Бранка Дакић

Број занатско-предузетнич-
ких радњи у Приједору, у по-
сљедње двије године, у бла-
гом је порасту и тренутно је 
регистровано 1.618 радњи. 
Најзаступљеније су дрв-
на и метална индустрија, 
те услужне и трговачке 
дјелатности. Из Градске 
управе поручују да сваке 
године обезбјеђују под-
стицаје за привреднике.
Предсједник Управног 
одбора Занатско-преду-

зетничке комо-
ре Приједор, 

Ранко Зго-
дић наво-
ди да је 
све већи 

одлив рад-
ника и 

н е -
п о -

вољан пословни амбијент. 
Он истиче да је предузет низ 
мјера како би услови рада 
били што квалитетнији.
“Извршили смо дефискали-
зацију занатлија, тако да не 
морају имати фискалну 
касу и тако смо им 
олакшали рад. 
Укинута је репу-
бличка такса, 
укинута је ко-
мунална такса, 
а покренули 
смо и неколи-
ко иниција-

тива да бисмо олакшали рад 
предузетника, а једна од њих 
је да смо Управи за индирект-
но опорезивање БиХ предло-
жили да се подигне праг за 
улазак у ПДВ систем. Ини-
цијатива је отишла у Савјет 
министара БиХ, упућена је 
парламентарну процедуру 
и ми се надамо да ће ових 
дана бити усвојена. Наш при-
једлог је да се праг са 50.000 
КМ подигне на 100.000 КМ “, 
каже Згодић.
У Градској управи потврди-
ли су нам да је, у посљедње 
двије године, повећан број 
предузетничких радњи, на-
рочито занатских. Начелник 
Одјељења за привреду и 
предузетништво Града При-
једора, Раде Росић каже да 
се из градског буџета издваја 

око 560.000 КМ 
за подстицаје у 

привреди.
“То се, као и 
п р е т х од н и х 
година, одно-
си на самоза-
п о ш љ а в а њ е 

незапо-
слених 
особа, 

н а 
запо-

шљавање нових радника, на 
подршку јачања конкурент-
ности малих и средњих пред-
узећа кроз набавку опреме, 
машина и алата. У буџету за 
ову годину обезбиједили смо 
560.000 КМ, а поред тога пру-
жамо подршку кроз обуке, 
преквалификацију радника, 
као и увођење стандарда”, 
рекао је Росић.
Он је истакао и да су панде-
мија изазвана вирусом коро-
на, али и инфлација утицали 
на развој привреде. Додаје 
да ће Јавни позиви за под-
стицаје у привреди бити 
расписани наредних дана. У 
циљу унапређења привред-
ног амбијента, Град Прије-
дор, у сарадњи са Развојном 
агенцијом "ПРЕДА" проводи 
бројне пројекте. 

Текст:  Б. Дакић

Фестивал домаћих произво-
да “Поткозарје фест” који је 
одржан у Приједору окупио 
је више од 20 излагача из 
свих крајева Републике Ср-
пске. Посјетиоци ове  при-
вредно-туристичке манифе-
стације могли су да уживају 
у домаћој храни, пићу, те 
разним рукотворинама. 
Један од занимљивијих штан-
дова на Малом градском 
тргу била је “Царска љеска”, 
у власништву Пољопривред-
ног газдинства “Суботић” из 
Градишке, на којем су се мо-
гли пронаћи разни произво-
ди од љешњака, упаковани 
на изузетно интересантан и 
декоративан начин.

“Ми смо са производњом 
љешњака почели прије 
девет година, а прије три 

го-
д и н е 
направили смо 
бренд и ушли у 
све специјализо-
ване радње на те-
риторији Републике 
Српске. Има нас и у 
Сарајеву и у Широком 
Бријегу. Наши производи су 
у графички дизајнираним 
паковањима. Замишљени су 

као поклон паковања”, рекла 
је Дијана Суботић, власник 
Пољопривредног газдинства 

“Суботић” из Гра-
дишке.

Н е з а о б и -
лазна је 

била и 
домаћа 
ракија. 
О н у 
н а ј -
б о љ у , 
очеки-

в а н о , 
п р о н а -

шли смо 
код Бране 

Р а д а н о в и ћ а . 
Његово мишљење је 

да су овакве манифестације 
од великог значаја.

“На овај начин можемо да 
представимо своје произво-
де, да докажемо да знамо и 
умијемо да производимо и 
да смо у врху квалитета. Са 
свим врстама наше ракије 
можемо да парирамо најква-
литетнијим свјетским пићи-
ма и да будемо велика кон-
куренција”, додао је он.
Вршилац дужности директо-
ра Туристичке организације 
Приједор Дијана Араманда 
каже да је циљ манифеста-
ције промоција домаћих 
производа.
“Циљ је да се сви посјетиоци 
упознају с тим шта је то ау-
тохтоно што се нуди у Потко-
зарју и свакако да подржимо 
раст и развој локалне еконо-
мије и малих предузетника”, 
додала је она.
“Поткозарје фест” подржала 
је и Градска управа. Ово је, 
кажу, један од видова подр-
шке малим произвођачима.
“Наставићемо то да ради-
мо и даље. Осмислили смо 
читав низ подстицаја, како 
би дошли до нових малих 
и микро предузећа, који би 
ушли у Поткозарску кућу”, 
истакао је Раде Росић, начел-
ник Одјељења за привреду и 
предузетништво.
Ова једнодневна манифе-
стација први пут је организо-
вана у нашем граду и дио је 
“Приједорског љета 2023”.

ЗА ПОДСТИЦАЈЕ У ПРИВРЕДИ 
ОВЕ ГОДИНЕ 560.000 КМ

РЕГИСТРОВАНО ВИШЕ ОД 
600 ЗАНАТСКИХ РАДЊИ
У Приједору је регистро-
вано око 280 угости-
тељских, 312 трговачких 
и више од 600 занатских 
радњи. Све је више реги-
строваних предузетника 
из области давања инте-
лектуалних услуга, као и 
из области ИТ индустрије. 
Када су у питању правна 
лица, њих је на подручју 
Приједора 1.484.

У порасту број предузетничких радњи

Росић: Град подстиче развој привредеЗгодић: Предузет низ мјера

МАНИФЕСТАЦИЈА "ПОТКОЗАРЈЕ ФЕСТ" ОКУПИЛА ВИШЕ ОД 20 ИЗЛАГАЧА

Ракија као бренд Поткозарја
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Текст:  В. Нишевић

   Према подацима 
Одјељења за општу упра-
ву града Приједора у 
2022. години било је укуп-
но 367 вјенчања, што је за 
40 мање у односу на 2021. 
годину. 

Н а ч е л н и к 
Одјељења за 
општу управу 
града Приједора 
Јасминка Мур-
селовић под-
сјећа да је 2021. 

било 407 вјен-
чања. 

Она наводи да су 
младенци из прошле 

године имали најчешће 
између 25-30 година.

“Најмлађа особа која се вјен-
чала прошле године била 
је 2004. годиште. То је мла-
да која је била малољетна 
и имала је 17 година. У том 
случају суд је морао дати 
своје одобрење да би дошло 
до закључења брака. Најста-
рији младожења је био 1960. 
годиште’’, рекла је Мурсело-
вићева. 
Из Центра за социјални рад 
наводе да су у првих шест 

мјесеци ове године у по-
ступцима мирења имали 32 
породице. Социјални рад-
ник Драгана Савић Пешевић 
каже да је у поступцима ми-
рења било 19 породица које 
су из ванбрачних заједница. 
“Узимајући у обзир податке 
од прошле године чини се 
да је мањи број обраћања 

по овом питању. Када је 
ријеч о разлозима одређене 
проблематике су врло че-
сте, попут неких нереалних 
очекивања и неприпремље-
ности за брак, сексуалних 
дисфункција, неуређених 
односа са породицама, по-
ријекло, болести овисности 
у смислу коцке или неких 

других патолошких образаца 
понашања’’, истакла је Савић 
Пешевић. 
Из Центра за социјални рад 
додају да свака породица 
пролази кроз осам животних 
циклуса. Пролазећи кроз те 
циклусе брачни супружници 
требало би да се адаптирају 
на новонастале ситуације, те 
покушају да их савладају.

У Приједору је  2022. 
године рођена 621 
беба. Према подаци-
ма Одјељења за општу 
управу града Приједора 
најчешћа мушка име-
на новорођенчади из 
прошле године су Сте-
фан и Лазар, а женска 
Марија и Уна. Аднан је 
најчешће мушко име 
код Бошњака, а Нејла 
женско. 

ПРОШЛЕ ГОДИНЕ 40 ВЈЕНЧАЊА МАЊЕ 

Текст:  Мирјана Шодић

У Приједору су организо-
вани 25. Сусрети младих 
Републике Српске, који 
су пригодним програ-
мом, свечано отворени у 
Љетној башти.

Ова манифестација окупи-
ла је око 150 учесника из 
свих крајева Српске. “Први 
пут сам у Приједору. Драго 
ми је да имам прилику да 
упознам овај град и људе у 
њему”, рекла је Рада Мићић 
из Бијељине. 
У оквиру ових Сусрета мла-
ди присуствују едукативним 
радионицама, учествују у 
културном и забавном про-
граму, те уживају у природ-
ним љепотама Приједора.
“Приједор је ове године то 
заслужио и због саме ло-
калне организације Омла-
динског савјета која је једна 
од најактивнијих у Српској”, 

истакао је предсједник Ом-
ладинског савјета Републи-
ке Српске Младен Пјевче-
вић. 
Приједор је након 10 го-
дина поново “престоница 
младих”, а градоначелник 
овог града, Слободан Јавор 
пожелио је добродошлицу 
учесницима. 
“То су насмијани, паметни и 
образовани људи који су са 

великом енергијом дошли 
у наш град, који и те како 
води рачуна о младима бу-
дући да улажемо у образо-
вање, спорт”, рекао је Јавор. 
Јубиларне 25. Сусрете мла-
дих Републике Српске, 
подржавају Кабинет пред-
сједника Републике Српске, 
Министарство породице, 
омладине и спорта и Град 
Приједор. 
“Циљ оваквих окупљања је 
упознавање младих људи 
из цијеле Српске, као и рад 
на новим пројектима. Циљ 
је и рад на јачању волон-
терског сервиса и да млади 

увиде да без обзира из које 
регије долазе имају исте 
проблеме и да су рјешења 
ту надомак нас”, поручила 
је министар породице, ом-
ладине и спорта Републике 
Српске Селма Чабрић.
Сусрети младих Републике 
Српске у Приједору трајаће 
до недјеље, 13. августа. 

ПРИЈЕДОР НАКОН ДЕСЕТ ГОДИНА 
"ПРЕСТОНИЦА МЛАДИХ" 

Текст:  Ведрана Нишевић

У оквиру 25. Сусрета мла-
дих Републике Српске који 
се одржавају у граду на 
Сани у Хотелу Приједор ор-
ганизован је велики број 
едукативних предавања и 
креативних радионица.

Један од учесника ових садр-
жаја  је и Немања Радоњић из 
Градишке.
‘’Други пут учествујем у Сусре-
тима младих. Препоручио бих 
свима оваква дружења, јер 
доста се тога научи и стекну се 
нова искуства. Приједор има 
много садржаја за омладину’’, 
рекао је Радоњић. 
Учесница из Приједора 
Мерјем Суљановић каже да су 
Сусрети прилика да се много 
и научи.
‘’Значајна манифестација за 
нас младе. Упознајемо нове 

људе, учимо нешто ново и 
развијамо креативност’’,  ре-
кла је Суљановићева. 
Из Омладинског савјета Репу-
блике Српске истичу да им је 
задовољство што је баш При-
једор овогодишњи домаћин 
Сурета младих. Наводе да су 
учесници  Сусрета уживали и 
природној љепоти овог краја, 
те да су посјетили и крајишку 
љепотицу Козару. 
‘’Поред те посјете посјетили 
смо и аква парк Козарац, има-
ли смо позоришну представу, 
а суботу су планирана спор-
тска такмичења и обиљежа-
вање Дана младих’’, истакла 
је члан Организационог тима 
Омладинског савјета Републи-
ке Српске, Соња Миленчић.

На затварању Сусрета у не-
дјељу, свим учесницима биће 
уручене захвалнице. 

МЛАДИ ИЗ РЕПУБЛИКЕ 
СРПСКЕ ОДУШЕВЉЕНИ 

ПРИЈЕДОРОМ



Осам мјесеци сте потпред-
сједник Народне скупшти-
не Републике Српске. Како 
је бити на том мјесту, јер 
знамо да некада није лако 
одржати дисциплину и ред 
на сједницама?
-Могу рећи да сам ја до сада 
задовољна својим манда-
том. Неке ситуације не мо-
жете предвидјети. Ви имате 
чланове Пословника, али 
ситуација у сали вас може 
довести до нечега што тре-
бате искористи из Послов-
ника, снаћи се сами. 
Захтјевно је, али и 
изазовно. Нисам 
била ни одбор-
ник, ни посла-
ник. Немам 
парламен-
т а р н о 
и с к у -
ство. 

Било ми је битно да поста-
вим ауторитет,  да је моја 
ријеч задња када предсје-
давам, да ја утичем на мир 
у сали, ја одговарам за све 
што се дешава. То је моја 
обавеза. Поштујем сва пра-
вила Пословника и то је за 
мене светиња.
Народна скупштина РС ус-
војила је измјене кривич-
ног закона којима се кри-
минализује клевета. Како 
Ви то коментаришете?
- Гласала сам за и то је био од 
почетка мој став. Мислим да 
ми морамо деконтаминира-
ти медијски простор који је 
загађен. Жао ми је што се у 

том закону није при-
чало о добрим ства-
рима, све је отишло 
на ту клевету. Имате 

експлицитни садр-
жај, сексуално уз-

немиравање, све 
те неке ствари 

које су про-
писане зако-

ном. Про-

фесионални ангажман треба 
да се раздвоји од приватног 
и то је јасно. Сматрам да 
овим законом није угроже-
но право и слобода медија. 
Заиста сам и либерална и 
демократски настројена. 
Шта мислите о тренутној 
политичкој ситуацији у Ре-
публици Српској?
-Мислим да је ово пресе-
дан. Скандалозно. Све ово 
што ради Уставни суд, по-
литичко Сарајево и њихове 
елите. Спорно је да након 30 
година од рата, још увијек 
имате људе који позивају 
на рат, изазивају сукобе и 
желе немир. Мени то није 

нормално. Ко још жели рат? 
Свједоци смо колико живота 
је изгубљено, колико очева, 
мајки и дјеце, бака и дједо-

ва је убијено, протјерано, 
напустило своје домо-

ве. То су претужне при-
че.  Онда дође неко 
данас када смо се 
бар мало обновили 
и када смо кренули 
даље да опет позива 
на рат. На почетку 
године је било фор-
мирање власти на 
свим нивоима. Била 
је ситуација да смо 

формирали власт са ко-
алицијом из бошњачког 

корпуса, том тројком која 
је била спремна да пре-

стане блокирати пројекте 
који долазе из Републи-

ке Српске. Међутим, Репу-
блика Српска никада неће 
блокирати пројекте који су 
добри за Федерацију БиХ, 
јер су они добри за грађане. 
Треба да рјешавамо пробле-
ме које имамо у Босни и Хер-
цеговини. Не требају нама 
неки измиљешни Шмитови 
који овдје покушавају на-
правити своју амбасадорску 
каријеру. Константно је ча-
чкање из Сарајева од нази-
ва па даље, такође и за 9. 
јануар. Ми не подржавамо 
слављење 1. марта, али не 
правимо скандале. 
Млада сте особа која је 
остала у Републици Српској. 

Срцем и душом сте у Бања 
Луци. Шта поручујете мла-
дима? 
-Мислим да ниједно Сун-
це не грије као оно гдје сте 
рођени. У свом сам граду. 
Моја породица је у Бања 
Луци. Када смо разговара-
ли као дјеца увијек је било 
питања, да ли ћемо ићи или 
остати? Увијек сам била та 
која је говорила да ће оста-
ти у Бања Луци. Знам људе 
који немају емпатију према 
свом граду и према својој 
Републици. Заиста ја то по-
сједујем и мој политички 
ангажман је дошао само из 
тог разлога. Желим да неке 
ствари промијеним, неке 
побољшам, неке укинем, те 
да покажем примјер да се 
може лијепо живјети. Вје-

рујем да сунце у Минхену не 
сија исто као у Бања Луци. 
Желим да живимо боље и да 
људи не одлазе одавде. 
Свједоци смо да има људи 
који су на дуплим функција-
ма. Шта мислите  о томе?
- Имали смо закон о сукобу 
интереса у Народној скуп-
штини. Имала сам и ја дис-
кусију у вези тога. Нисам за 
став да једна особа треба 
да обавља три или четири 
функције. Мислим да то није 
могуће. Професионални сам 
народни посланик и много 
свог времена трошим на то. 
То нису само сједнице. Има 
много посла мимо тога. За-

мишљам шта бих да имам 
још један посао. Мислим и 
да је све то доста персонал-
но колико ћемо се ми лично 
дати у све то. Ако сте способ-
ни да се посветите и једној и 
другој функцији онда немам 
ништа против, али ако шкри-
пи на једној од страна и ако 
не обављате свој посао до-
бро, онда то не подржавам. 
Шта поручујете грађанима 
Републике Српске?
- Остајте овдје! Има среће и 
мјеста за све нас. У Републи-
ци Српској, Приједору, Бања 
Луци и осталим градовима. 
Будимо најбољи у свом по-
слу, то је гарант успјеха. Не-
мојте одустати од своје ло-
калне заједнице и друштва. 
Активирајте се и борите се! 

11. август 2023.
www.kozarski.com4. ИНТЕРВЈУ

АЊА ЉУБОЈЕВИЋ, ПОТПРЕДСЈЕДНИК НАРОДНЕ СКУПШТИНЕ РЕПУБЛИКЕ СРПСКЕ

Текст:  Ведрана Нишевић

-Желим да живимо боље, 
да људи не одлазе. Же-
лим да градим бољу и 
љепшу Републику Ср-
пску, заједно са својим 
грађанима, истакла је за 
‘’Козарски вјесник’’, пот-
предсједник Народне 
скупштине Републике Ср-
пске Ања Љубојевић. 

Често се у негативном контексту коментаришу људи који су завршили 
приватне факултете. Који је Ваш став?
- Против сам хиперпродукције "Травника, Широких Бријегова" и оста-
лих. Нажалост, имамо такве да док поједете ћевапе добијете и дипло-
му. Завршила сам државни факултет, али не желим да искључујем људе 
са приватног факултета. Ми смо их изједначили. Људи са приватним 
факултетима су једнаки у конкурсима. Све је то индивидуално. 

"ЖЕЛИМ ДА ГРАДИМО БОЉУ И ЉЕПШУ РЕПУБЛИКУ СРПСКУ"
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Текст:  Мирјана Шодић

Из Новог Града поручено 
је да су видљиви напори 
институција Републике 
Српске и БиХ због чињени-
це да је Хрватска ангажо-
вала међународну правну 
агенцију. Надлежни су још 
једном поновили да неће 
одустати од своје борбе 
против изградње одла-
галишта радиоактивног 

отпада на Трговској гори, 
јер би тиме било угроже-
но здравље око 250.000 
грађана, који живе у сли-
ву ријеке Уне.
“Задовољни смо озбиљним 
корацима које су урадиле ин-
ституције у сузбијању намје-
ра Хрватске. На све потезе 
Хрватске смо правовремено 
реаговали”, рекао је начел-
ник општине Нови Град Ми-
рослав Дрљача. 
У току је реализација закљу-

чака Народне скупштине 
Републике Српске, којима 
је предвиђена израда нове 
декларације о противљењу 
намјери Хрватске да скла-
дишти радиоактивни отпад 
на Трговској гори. Република 
Српска обезбиједила је ми-
лион КМ за додатна теренска 
истраживања. Урађен је и из-
врстан посао кад је у питању 
одговор на садржај студије 
утицаја на животну средину 
који проводи Хрватска. То ће 

бити додатни аргументи за 
Комисију ЕСПО конвенције.
“Ово је процес који није за-
вршен. Хрватска није побје-
дила, ми имамо много аргу-
мената и начина борбе како 
правне, тако и експертске и 
дјелујемо максимално. Ово 
су процеси који ће допри-
нијети да Хрватска одустане 
од своје намјере”, поручио 
је министар за просторно 
уређење, грађевинарство и 
екологију Републике Српске 

Бојан Випотник.
Затражена је и потпуна мо-
билност Министарства за 
људска права и избјеглице у 
Савјету министара, како би 
се на адекватан начин, кроз 
имплементацију правне ста-
тегије, коју је усвојио Савјет 
министара, заштитила људс-
ка права и слободе грађана 
Републике Српске и БиХ. 
“Ово није проблем једне ет-
ничке групе и једног града. 
Највише су погођени Нови 
Град и Велика Кладуша, али 
радијација нема баријере. 
Не могу очекивати да ће по-
годити само БиХ. Желим да 
се сви ангажујемо јер не же-
лимо да имамо нови Черно-
бил”, рекао је министар за 
људска права и избјеглице у 
Савјету министара БиХ Сев-
лид Хуртић.
Министар спољне трговине и 
економских односа у Савјету 
министара Сташа Кошарац 
рекао је да БиХ има партнера 
у Србији, Мађарској и Сло-
венији на начин да покуша-
ва да обезбиједи подршку у 
спречавању Хрватске у њеној 
намјери, те да ће бити затра-
жена подршка Аустрије и Ње-
мачке. 
“У наредном периоду ћемо 
разматрати и безбједносни 
аспект. Овдје очито постоји 
доста безбједносних изазова, 
а ми смо дужни да заштити-
мо људе из Републике Српске 
и БиХ, што ће у наредном пе-
риоду бити тема надлежних 
са нивоа Републике Српске и 
БиХ”, навео је Кошарац.
Састанку у Новом Граду су 
присуствовали и представни-
ци локалних заједница При-
једор, Костајница и Козарска 
Дубица.

Текст:  Б. Дакић

Невладине организације из 
Козарске Дубице потписале 
су декларацију о спречавању 
одлагања радиоактивних 
и других опасних отпада у 
близини државних граница, 
односно на Трговској гори. 
Потребно је, кажу, борити 
се свим правним средстви-
ма против тога, јер је план 
Хрватске да се опасни отпад 
складишти на самој граници 
са БиХ и то би угрозило жи-
воте око 250.000 становника 
који живе у сливу ријеке Уне.
“Став нас као удружења је 
да се боримо свим правним 
и друштвеним средствима 
како би одбранили сјеверо-
западни дио Републике Ср-
пске. Ово је економско, прав-
но и друштвено питање и ми 
морамо инсистирати на рје-
шењу”, рекао је Драган Влај-
нић, предсједник Удружења 
младих “Прометеј”, Козарска 
Дубица.

Ако би се радиоактивни от-
пад складиштио на граници 
између двије земаље био би 
то међународни преседан, 
упозорава Марио Црнковић 
из Удружења грађана “Грин 
тим” из Новог Града.
“Сада је крајње вријеме да 
јасно декларишемо наше 
ставове у форми једне декла-
рације, која ће јасно и гласно 
рећи не одлагању радиоак-
тивних и других опасних от-
пада. Јако је важно да буде-
мо свјесни одговорности у 
којој се ми сада налазимо. 
Уколико се деси одлагање 
радиоактивног отпада овдје, 
то се исто тако може десити 
на граници Њемачке и Швај-
царске, на граници Русије и 
Украјине”, додао је он.
Декларацију у Козарској Ду-
бици  потписало је 15 орга-
низација, а она ће бити пот-
писана и у другим градовима 
и општинама у БиХ.

ПРЕДСТАВНИЦИ НЕВЛАДИНИХ ОРГАНИЗАЦИЈА РЕКЛИ "НЕ" 
ИЗГРАДЊИ ОДЛАГАЛИШТА РАДИОАКТИВНОГ ОТПАДА

Састанак о проблему Трговске горе 
НАДЛЕЖНИ НЕ ОДУСТАЈУ ОД СВОЈЕ БОРБЕ 
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Текст:  Б. Дакић

Запуштено живо растиње то-
ком прољећа и љета велики 
је проблем, нарочито за воз-
аче, јер због обраслих живица, 
многе раскрснице су непре-
гледне. Из Комуналне поли-
ције упозоравају да за неодго-
ворне слиједе новчане казне.

“Власници су дужни да уреде своје 
парцеле уз путне правце, у складу са 
законом, тачније да живо растиње 
уз опасне кривине и раскрснице не 
смије бити више од 0,6 метара и да 
живо растиње мора бити удаље-
но најмање један метар од спољне 

ивице коловоза”, рекао је Бојан Аћи-
мовић, шеф Одсјека Комуналне по-
лиције Приједор. 
Зарасле живице и те како могу угро-
зити безбједност у саобраћају. Зато  
неодговорне треба казнити, сма-
трају Приједорчани.
“Ту би требало мало више пооштри-
ти казне, јер то треба да се одржа-
ва”, рекао је један Приједорчанин.
Казне за приватна лица износе од 
500 КМ до 10.000 КМ. Из приједор-
ске Комуналне полиције апелују на 
грађане да редовно одржавају живо 
растиње на својим имањима и дво-
риштима.

ЗБОГ РАСТИЊА КАЗНЕ И ДО 3.000 КМ

Текст:  Мирјана Шодић

На 251. Грмечкој кориди на 
Поповића брду надомак 
Оштре Луке 18 најјачих би-
кова из окружења укрстило 
је рогове у импровизованој 
арени. Најбољи међу њима 
био је бик Мишко, власни-
ка Јове Вођевића Думана из 
села Бјелајци код Мркоњић 
Града.

“Очекивао сам побједу иако 
је борба била напета. Ос-
вајао сам титулу на Грмечкој 
кориди и прије десет година, 
а поред Мишка имам и бика 
шампиона БиХ и Републике 
Српске”, рекао је Вођевић. 
Он је додао да воли борбу 
бикова, коју је назвао скупим 
спортом.
“Бик једе десет врста жи-
тарица и добија прву класу 
сијена, а осим тога имам два 
тренера и човјека који их хра-
ни”, рекао је Вођевић.
Корида је окупила Грмечлије 
са свих страна, који су задо-
вољни организацијом ове 
манифестације. 
„Ово је традиција и воља на-
шег народа. Да се на овом 
мјесту окупимо сваке године 
у што већем броју”, рекао је 
Игор Врућинић из Санског 

Моста.
Грмечка корида својим кон-
тинуираним одржавањем 
чува традицију српског на-

рода и представља изворну 
и културно-историјску теко-
вину Крајине и Подгрмеча, 
истичу организатори. 

„Имамо увијек обавезу да 
организујемо Грмечку кори-
ду с обзиром на наслијеђе 
са Међеђег брда. Сваке го-

дине настојимо да буде што 
боље организована“, рекао је 
предсједник Организационог 
одбора манифестације Дали-
бор Љубоја.
Осим пехара и признања, 
власницима најуспјешнијих 
бикова уручене су и новчане 
награде. Наградни фонд ове 
године износио је 17.000 КМ. 
Главни покровитељ мани-
фестације је општине Оштра 
Лука.
Послије Другог свјетског рата 
Грмечка корида се одржа-
вала на локалитету Међеђе 
брдо, на територији општине 
Сански Мост. То је била нај-
већа манифестација таквог 
типа у бившој Југославији и 
окупљала је око 100.000 по-
сјетилаца сваке године.
Општина Оштра Лука, као 
локална заједница, од 1997. 
године организује Грмечку 
кориду на Поповића брду и 
то у оквиру обиљежавања 
“Илинданских дана”.

Одржана 251. Грмечка корида

Рогове укрстило 18 бикова 

ПОБЈЕДНИК БИК МИШКО ПОБЈЕДНИК БИК МИШКО 
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Текст:  Гордана Каурин

Ватрогасни апарати могу 
бити кључна компонента 
у случају избијања пожа-
ра. У многим ситуацијама  
они су прва линија одбра-
не против  пожара, јер 
спречавају настанак вели-
ке материјалне штете. 

Велики проценат пожара се 
може угасити и ставити под 
контролу, уколико се посје-
дују вјештине управљања 
ватрогасним апаратом и ако 
се правовремено реагује. 
У  Територијалној ватрогас-
но- спасилачкој јединици 
Приједор истичу да би сва-
ко требао знати руковати 
ватрогасним апаратом. За-
коном је предвиђено да све 
јавне установе, предузећа и 
институције морају да посје-
дују ватрогасне апарате, те 
исправну хидрантску мрежу. 
Требали би их имати и зајед-
нице етажних власника, али 
их нажалост многе немају. 
Примјер за то је и „Црвени 
солитер“.
Предсједник УО ЗЕВ „Црве-
ни солитер“ Зорица 
Малбашић истиче 
да у овој згради 
немају ниједан 
противпожар-
ни апарат, као 
ни хидрантску 
мрежу.
„ К а т а с т р о -
фа, немамо 
ништа. Остале 
су само празне 
кутије гдје 
су били 
а п а -
р а -
т и . 

Финансијски смо 
слаби, немамо 
средстава да их 
сами набављамо. 
Била су некада 
цријева, било је све, 
али је у протеклом 
рату све однесено. 
Свјесни смо да 
б и с м о 

требали имати апарате, 
макар на сваком 

другом спрату, 
али немамо“ , 
каже Малба-
шић.
Да је најго-
ре стање у 
заједница-
ма етажних 

власника потврђује 
и Раденко Петрић, 
командир Јединице 
за спасавање у ТВСЈ 
Приједор.
„Ту су посебно изра-

жени проблеми због 
крађе апарата. Такође, 

један дио стана-
ра држи ту 

о п р е м у 
у свом 

с т а -
н у , 
ш т о 
опет 
није 
д о -

бро. Она у нечијем стану не 
значи ништа. Стално упућује-
мо апеле грађанима да ту 
опрему не дирају, јер је за-
иста веома значајно да је у 
моменту кад затреба имају 
на располагању“, истиче 
Петрић.  Он напомиње да је 
Законом  јасно прописано ко 
треба посједовати ватрогас-
не апарате и да се скоро 90 
одсто Приједорчана придр-
жава упутстава о њихо-
вом одржавању,  
што редовно 
контроли-
шу и ин-
с п е к -

цијске службе на терену. 
Петрић додаје да и поједина 
возила морају имати одгова-
рајуће ватрогасне апарате.
„Апарати типа С, С1 и  С2 су 
обавезни у возилима, типа 
„кедија“ и комби возила но-
сивости до 850 килограма, 
као и сва возила која користе 
плин као погонско гориво“, 
наводи Петрић.

АПАРАТИ СЕ МОГУ КУПИТИ У 
ВЕЋИМ ТРЖНИМ ЦЕНТРИМА

Цијена ватрогасних апарата за-
виси од величине, па апарат С1 
кошта од 25 КМ до 30 KМ, до оног 
који садржи девет килограма праха 
и кошта до 100 КМ, а могу се купити у 
свим већим тржним центрима.

ВАТРОГАСНИ АПАРАТИ МОГУ СПРИЈЕЧИТИ ВЕЛИКУ ШТЕТУ

Раденко Петрић

Зорица Малбашић

Текст:  В. Нишевић

Поводом обиљежавања Свјетског 
дана борбе против трговине љу-
дима у просторијама Полицијске 
управе Приједор одржан је саста-
нак Регионалног мониторинг тима 
за борбу против трговине људима. 
Разговарано је о досадашњим ак-
тивностима које се баве овом про-
блематиком, те шта је оно на чему 
се треба радити у наредном пери-
оду. 
„Један од тих основних закључака 
јесте да ми на нивоу регије мора-
мо, заједно са субјектима зашти-
те, радити на унапређењу наших 
кадровских капацитета у смислу 
информисања стручних радника, 

запослених у различитим устано-
вама, те о карактеристикама појма 
трговине људима и циљевима како 
би што боље доскочили сузбијању 
те појаве’’, истакла је социјални 
радник Бранка Тривић. 
Из Полицијске управе Приједор 
истичу да у токе ове године није 
било забиљежених случајева трго-
вине људима. 
„На подручју ПУ Приједор за првих 
шест мјесеци није евидентирано 
ниједно кривично дјело трговине 
људима нити кријумчарење лица. 
Евидентирали смо 18 прекршаја 
просјачења. Исти број евидентира-
ли смо и у истом периоду прошле 
године’’ ,изјавила је портпарол ПУ 
Приједор Звездана Алендаревић. 

У ПРВИХ ШЕСТ МЈЕСЕЦИ НИЈЕДАН СЛУЧАЈ ТРГОВИНЕ ЉУДИМА 
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ДОДИК: ПОГРОМ "ОЛУЈА"- УДРУЖЕНИ 
ЗЛОЧИНАЧКИ ПОДУХВАТ АМЕРИКЕ И ХРВАТСКЕ

Предсједник Републике Српске Милорад Додик изјавио је 
да је Погром "Олуја" био удружени злочиначки подухват 
САД и њихових монструмских планова према српском на-
роду заједно са Хрватском војском која је једва чекала да 
очисти простор од Срба.
"Удружени злочиначки подухват САД и Хрватске на не-
брањени, ненаоружани српски народ", истакао је Додик у 
обраћању на обиљежавању Дана сјећања на све страдале 
и прогнане Србе у Погрому "Олуја".
Додик је подсјетио да је Хрватска војска ангажовала 200.000 
војника у "Олуји" што значи да је на сваког старца, дијете 
био ангажован и један војник.
"Само прије мјесец дана нико није сметао, нити је било ко 
шта рекао о овом граду када су Бошњаци обиљежавали 
своје страдање. Ми сматрамо да то и треба тако да буде. 
Зашто онда ви мислите да ми немамо право и ко сте ви да 

нам више држите предавање о томе?", упитао је Додик.
Он је рекао да је Приједор као мјесто обиљежавања Погро-
ма "Олуја" изабран јер је то мјесто сусрета колона и стра-
дања.
"Ово је град страдалник, град јунак и зато смо овдје да се 
присјетимо свих наших страдалих", рекао је Додик.
Додик је рекао да ће бити изједначен статус борцима Војске 
Републике Српске Крајине са борцима Републике Српске.

ВУЧИЋ: НА ДРИНИ 
ВИШЕ НЕЋЕ БИТИ 
БАРИЈЕРА И 
БЛОКАДА

Предсједник Србије 
Александар Вучић изја-
вио је у Приједору да 
ће Србија бити уз свој 
народ и да више на 
Дрини неће бити баријера 
и блокада. 
"Петровачка цеста нази-
ва се егзодусом, погро-
мом, прогоном, али ни-
када неће рећи да је то 
највеће етничко чишћење 
од 1945. наовамо. И у Са-
рајеву и у Загребу, али и у 
Београду, употријебиће све могуће изразе, али не и етничко чишћење", рекао је Ву-
чић.
Вучић је упитао како је у Хрватској прије 30 година било 700.000 Срба, а данас 112.000, 
како су нестали, гдје, због чега?
"Зато је важно да ми Срби будемо јединствени и окупљени и да се држимо заједно и 
кажемо шта се догодило и да од тога не одустанемо", поручио је Вучић.
Говорећи о примједбама зашто је Приједор одабран за обиљежавање овог датума, 
Вучић је подсјетио да то била прва најтужнија станица колоне која је бјежала од Пет-
ровачке цесте, а да је јуначко Поткозарје страдало од 1941. до 1945.
"Сад бисте да ставите Приједорчанима жиг на чело? Кажу ми - починили су злочине 
у Приједору. Увијек сам говорио нека свако одговара за злочине", додао је Вучић.
Он је закључио да јесте изгубљена територија Републике Српске Крајине, али су Ср-
бија и Српска добиле вриједне људе, успјешне спортисте, њихову дјецу која су успјеш-
на на такмичењима из математике и који сви заједно подижу и Србију и Српску.

Текст:  КВ, СРНА  
Фото:  prijedorgrad.org - СРНА Дан сјећања на све страдале и прогнане СрбеДан сјећања на све страдале и прогнане Србе

ПОГРОМ "ОЛУЈА" - ВЈЕЧНИ ОЖИЉАК И ОПОМЕНА ЗА БУДУЋЕ ГЕНЕРАПОГРОМ "ОЛУЈА" - ВЈЕЧНИ ОЖИЉАК И ОПОМЕНА ЗА БУДУЋЕ ГЕНЕРАЦИЈЕЦИЈЕ
Дан сјећања на све страдале и прогнане Србе у Погрому "Олуја" обиљежен је први пут у Приједору, граду који је био прва станица за Србе 
из Хрватске. На Тргу мајора Зорана Карлице, великом броју окупљених људи, обратили су се предсједник Републике Српске Милорад До-
дик, предсједник Србије Александар Вучић, његова светост патријарх српски Порфирије, те Јована Ђаковић из Врбника код Книна, која је 
као осмогодишња дјевојчица, преживјела колону и Погром “Олуја”.
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ПАТРИЈАРХ ПОЗВАО ВЈЕРСКЕ ЛИДЕРЕ ДА ЧУВАЈУ И 

ГРАДЕ МИР МЕЂУ ЉУДИМА

Његова светост патријарх српски Порфирије рекао је да нико 
нема ексклузивно право на бол и позвао вјерске лидере да 
међу људима и народима чувају и граде мир.
"Будимо елитни у врлини, добру, измирењу, будимо људи, 
како је говорио блаженопочивши патријарх Павле", рекао је 
патријарх Порфирије након што је служио парастос за све по-
страдале.

Он је истакао да су се на обиљежавању помолили за браћу из 
Далмације, Лике и са Кордуна, којима је Приједор био прва 
станица у насилном егзодусу када су морали да напусте своја 
огњишта.
Српски патријарх је подсјетио да је и Козара гора страдања, да 
је цијела мученичка и нико нема ексклузивно и елитно право 
на љубав према својој кући, ближњима, народу, али нико нема 
такво право и на бол.
"Неки су се одважили да мјере бол, да неки кажу да бол није 
бол, иако свака мајка осјећа бол због изгубљеног дјетета", ре-
као је патријарх Порфирије и нагласио потребу да се изграђује 
мир међу људима и народима, а да се ексклузивност у болу де-
монтира.

ЈОВАНА ЂАКОВИЋ: 
ОД ДОБРА НИКО НЕ 
БЈЕЖИ

Јована Ђаковић из Врбни-
ка код Книна је као осмо-
годишња дјевојчица пре-
живјела колону и погром 
"Олуја" и сада као одрасла 
жена и мајка зна да каже 
да је знала и тада да све 
оно није било игра и да 
није било добро и беза-
злено, јер од добра нико не бјежи.
"Није ништа добро онолике људе постројило у колону, натјера-
ло их да оставе све своје, многи, нажалост, и животе. На Богу 
је да опрости. Ја заборавити не могу. И баш због тога што је 
Република Српска Крајина доживјела такву судбину, Републику 
Српску и Србију треба да чувамо још јаче и још силније", пору-
чила је Јована у Приједору на обиљежавању Дана сјећања на 
све страдале и прогнане Србе у Погрому "Олуја".
Колона је, каже, запамћена као бесконачна агонија, као мјесто 
тишине, без осмијеха, без постављања питања.

Дан сјећања на све страдале и прогнане СрбеДан сјећања на све страдале и прогнане Србе
ПОГРОМ "ОЛУЈА" - ВЈЕЧНИ ОЖИЉАК И ОПОМЕНА ЗА БУДУЋЕ ГЕНЕРАПОГРОМ "ОЛУЈА" - ВЈЕЧНИ ОЖИЉАК И ОПОМЕНА ЗА БУДУЋЕ ГЕНЕРАЦИЈЕЦИЈЕ
Дан сјећања на све страдале и прогнане Србе у Погрому "Олуја" обиљежен је први пут у Приједору, граду који је био прва станица за Србе 
из Хрватске. На Тргу мајора Зорана Карлице, великом броју окупљених људи, обратили су се предсједник Републике Српске Милорад До-
дик, предсједник Србије Александар Вучић, његова светост патријарх српски Порфирије, те Јована Ђаковић из Врбника код Книна, која је 
као осмогодишња дјевојчица, преживјела колону и Погром “Олуја”.
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Текст:  В. Нишевић

Како функционише рад 
Градске апотеке?
- Градска апотека је Јавна 
здравствена установа, осно-
вана одлуком некада Скупш-
тине општине Приједор и као 
таква дио је јединственог си-
стема здравствене заштите. 
Приједор је једна од ријетких 

локалних управа која у свом 
саставу има и Јавну здравст-
вену установу апотеку. Иако 
смо Јавна здравствена уста-
нова важно је рећи да ми 
нисмо на буџету. Ребалансом 
буџета за 2022. годину доби-
ли смо одређени износ сред-
става, али иначе смо апотека 
која се сама финансира и која 
свој рад задовољава својим 

тржишним удјелом.  Лак-
ше би нам сигурно било да 
се финансирамо из буџета. 
Међутим, апотека као таква 
се сналази и препуштена је 
тржишној утакмици. Завр-
шили смо успјешно прошлу 
годину, која је била изузет-
но захтјевна, јер је дошло до 
увећања одређених трошко-
ва, који нису били везани за 

процес рада. 

Како коментаришете ције-
не лијекова на тржишту?
-Цијене лијекова су прописа-
не. Ми ништа не одређујемо. 
Законодавац је одредио мар-
жу на велепродајну цијену и 
она је 18 одсто, док је у БиХ 
маржа 25 одсто. Ми нема-
мо велики простор да у том 

смислу нешто утичемо. Снаб-
дијевање лијековима да-
нас иде путем рецепата које 
љекари прописују, а којима 
је већ одређена цијена. Ми 
смо ту да пружамо услугу из-
давања лијека. У Приједору 
има око 40 апотека. Видјеће-
мо шта ће будућност доније-
ти и како ће све те апотеке 
радити. Могу рећи да је наш 

резултат у 2022. био позити-
ван, али било би добро за све 
становнике да су цијене лије-
кова ниже, а за нас који смо 
у овом систему да је маржа 
већа, како би могли оствари-
ти већу зараду и заокружити 
процес пословања.

Сада се лијекови издају 
на основу електронских 

рецепата. Како функцио-
нише тај систем рада? 
- Електронски рецепти ве-
зани су за информационе 
технологије и битно је да је 
програм у сваком моменту 
добар, ажуран, системи уве-
зани и интернет одличан. 
Када се све то увеже нема 
проблема у вези са изда-
вањем. У случају када дође 

до неког проблема са систе-
мом ми не можемо ту да ура-
димо ништа. Пацијенти често 
мисле да ми утичемо на то, 
јер не разумију у том тренут-
ку да није до радника који 
стоји на шалтеру. Људски је 
да се некада направи греш-
ка, а сигурно је да проблеми 
који се дешавају у систему 
немају везе са фармацијом и 

медицином.

Пословање сте прошири-
ли и самим тим што сте 
отворили апотеку у Коза-
рцу?
-Нова апотека недавно је от-
ворена у Козарцу у непосред-
ној близини Дома здравља и 
ми се као Јавна здравствена 
установа трудимо да наше 
пословање приширимо и 
поправимо на најбољи мо-
гући начин. Најважнији ре-
сурс који ми имамо у нашој 
установи су људи и радници. 
С поносом можемо рећи да 
смо отварањем нове апотеке 
закупили простор и прера-
сподијелили своје раднике. 
Радно вријеме у Козарцу је 
од седам до 15 часова,  од 
понедјељка до петка. Имамо 
још неке захтјеве које смо 
упутили према Министарству 
здравља Републике Српске. 

Претходне три године 
биле су изузетно тешке за 
здравствени систем због 
пандемије вируса корона. 
Да ли је сад процес рада у 
апотеци олакшан?
-Специфична је то ситуација 
била. Цијели систем доживио 
је колапс, па тако и сам рад у 
апотеци. Рад са пацијентима 
изискује здравствени ризик. 
Већина људи долазила је 
прво у апотеку, зато што су 
сами себи били љекари. У тој  
корони тражили су се произ-
води који се нису раније про-
давали често. Дешавало се 
да нисмо могли да набавимо 
такве производе, попут за-
штитних маски. Заиста свим 
људима који су радили у том 
тешком периоду, треба одати 
признање, јер су издржали 
велики терет. Процес рада је 
лакши када немамо никакву 
ванредну ситуацију.

Жељко Шормаз, директор "Градске апотеке" Приједор

Јавна здравствена установа „Градска апотека“ Приједор у 2022. го-
дини остварила је позитиван резултат пословања, истакао је ди-
ректор ове установе Жељко Шормаз.  Он наводи да је сада бољи  
систем рада, који је због пандемије вируса корона био отежан. 

ДОБРИ РЕЗУЛТАТИ, ДОБРИ РЕЗУЛТАТИ, 
А ПЛАНОВИ А ПЛАНОВИ 
АМБИЦИОЗНИАМБИЦИОЗНИ
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Текст:  В. Нишевић

Ријетки су они који нису 
чули за ветеринара Бојана 
Лукача из Приједора. Свој 
посао ради на најбољи на-
чин, а то доказује и број-
ним хируршким интер-
венцијама. 
Често и снима хирурше ин-
тервенције, које понекад из-
гледају фасцинатно, а потом 
видео записе, објављује на 
друштвеним мрежама.
Лукач истиче да позив вете-
ринара воли.  Факултет вете-
рине завршио је у Београду, 
а усавршавао се у Бањалуци 
од  2010. године.  
‘’Ветерина је јако лијеп по-
зив. Интернистички и хи-
руршки посао је константан 
стрес. Наравно да у послу 
увијек има тешких дана, али 
како кажу, најбољи прелазе 
најтежи пут’’, прича Лукач. 
Додаје да је ветеринарска 
медицина захтјеван и одго-
воран , али и посао пун љу-
бави. 
‘’Сваког човјека треба да ис-
пуњава осјећај када некоме 
помогне. Посао ветерина-

ра који радим је плод мог 
школовања, усавршавања и 
константног рада. Кад зна-
те да је једна животиња до-
била адекватну дијагнозу и 
да јој послије тога слиједи 
оздрављење, па то је нешто 
најљепше што човјек може 
да добије за свој рад’’, прича 

Лукач. 
Наводи да је све више мла-
дих који су заинтересовани 
за овај позив. Труди се да 
им ветерину објасни  на нај-
бољи могући начин. 
‘’Долазе ученици који су за-
интересовани и који имају 
изражену жељу према вете-

ринарској струци.  Често  
долазе у амбуланту да 
нам помогну у одређе-
ним ситуацијама’’, прича 
Лукач. 
Закључује да сваки посао 
треба радити с љубављу, 
јер то је, како истиче, једини 
пут до успјеха. 

Посао ветеринара је 
веома одговоран

Текст:  В. Нишевић

Стојан Вучковић на 
свом имању у Великом 
Паланчишту уназад пет 
година узгаја псе расе 
Југословенски овчар - 
Шарпланинац. 

Ови велики пси су снажни,  
прекривени дугом густом и 
грубом длаком, мирног тем-
перамента и доброћудни. 
Вучковић прича да тренутно 
има три женке и једног мла-
дог мужјака.
‘’Све је почело са једним 
псом којег смо узели прије 
пет година. Мислили смо да 
набавимо пса само за дво-
риште, али је све кренуло 
даље из љубави. Захтјева то 
пуно рада, јер је непрофитна 
раса. Често их водим ветери-

нару како би био сигуран да 
су потпуно здрави’’, прича 
Стојан. 
Вучковићу је потребно и 12 
сати дневно за бригу о пси-
ма. Како каже,  адреналин на 
такмичењу присутан је као 
да се он такмичи. Једну жен-
ку тренутно спрема на пут у 
Чикаго код нових власника.
‘’Потребно је много финан-
сија, треба љекарски пре-
глед, сертификат и све остало 
како би испунили стандар-
де које захтјева Америка и 
да би могли тамо послати 
псе. Акценат је нарочито на 
здрављу. То је прва ставка у 
свему’’, каже Вучковић.
Шарпланинци из Великог 
Паланчишта су на великом 
броју такмичењима освајали 
прва мјеста.

СТОЈАН ВУЧКОВИЋ, 
ПОНОСНИ ВЛАСНИК 

ШАРПЛАНИНАЦА

ЉУБАВ ПРЕМА ПОСЛУ, ЈЕДИНИ ПУТ ДО УСПЈЕХА 
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Текст:  КВ

Чланови СКУД-а „Др Младен 
Стојановић“ су се вратили са 
успјешног гостовања у Порту-
галији. Фолклорни ансамбл, 
народни оркестар и женска 
вокална група наступили су 
у програму Међународног 
фолклора „Фестифолк“ у мје-
сту Понте де Сор. Учесници 
тог фестивала, који је у систе-
му ЦИОФФ, су биле групе из 
Боливије, Колумбије, Индије, 
Мексика, Грузије, Португали-
је и Босне и Херцеговине.
„Имали смо част и задовољ-
ство да наступимо на фести-
валу, међу овако добрим 
ансамблима са свих страна 
свијета. Представили смо 
нашу игру и пјесму и оду-
шевили публику. На свеча-
ном затварању фестивала 
су нас гледали предсједник 

ЦИОФФ-а за цијели свијет, 
господин Алехандро Кама-
чо Гонзалес, потпредсједник 

ЦИОФФ-а Португала, као и 
директор Фестивала. Послије 
нашег наступа су нам рекли 

да са оваквим ансамблом и 
оваквим програмом може-
мо наступати широм свијета, 

на највећим фестивалима 
фолклора“, рекао је секретар 
Друштва Небојша Алексић.
Чланови СКУД-а су до Порту-
галије путовали три дана и 
три ноћи, а и повратак је био 
по истом принципу. То је био 
једини начин да се дође до 
циља. Авио-линије нису биле 
погодне, а проблем би био и 
велики пртљаг са опремом и 
инструментима. 
„Зато смо путовали ноћу, а 
дању смо се одмарали, ако 
је то било могуће, на некој 
од плажа у Сан Рему и Сан 
Себастијану. И ту смо нешто 
видјели, сазнали и осјетили. 
Веома сам задовољан пона-
шањем наших чланова, који 
су стоички издржали све на-
поре и драго ми је да им се 
цијело путовање допало“, до-
даје Алексић.

УСПЈЕШНО ГОСТОВАЊЕ СКУД-а "ДР МЛАДЕН СТОЈАНОВИЋ" У ПОРТУГАЛИЈИ

Текст:  В. Нишевић

Ликовни умјетници у 
оквиру 15. Ликовне коло-
није ‘’Сретен Стојановић’’ 
ових дана бораве на Ко-
зари гдје у природном 
амбијенту стварају слике 
које ће бити представље-
не 28. августа у Музеју Ко-
заре. Ликовна колонија је 
ове године окупила  девет 
учесника. 
Природа је најбоља инспи-
рација, а нарочито Крајишка 
љепотица Козара, кажу учес-
ници 15. Ликовне колоније 
‘’Сретен Стојановић’’.
Учесници до суботе бораве у 
хотелу ‘’Бијеле воде’’, а међу 
њима су и младе наде свије-

та сликарства Дајана Ћук и 
Наташа Јурошевић.
‘’Први пут сам на колонији 
уопште и јако ми се допало 
све. Припремила сам пејзаж 
који радим, приказ из шуме. 
Мој начин сликања је негдје 
експресиван тако да ћу у том 
неком смјеру ићи са својом 
сликом’’, истакла је Дајана. 
Наташа Јурошевић каже да 
је и раније била учесник ове 
Ликовне колоније. 
‘’Окружују нас природа и 
предиван ваздух. Потруди-
ла сам се да на своје слике 
пренесем тај осјећај и инспи-
рисана разним мотивима из 
природе покушавам да ура-
дим двије слике’’, додала је 
Наташа. 
Професор умјетности и сли-

карства Марин Милутиновић 
сматра да је Ликовна коло-
нија ‘’Сретен Стојановић’’ 
једна је од најважнијих коло-
нија у Републици Српској.
‘’Јако је добра екипа. Раз-
мјењујемо искуства, дру-
жење је изузетно. Свако има 
своју технику. Различити су 
приступи, размишљања. Ње-
гујемо неку фузију свега тога. 
Учим од других колега, от-
кривамо неке нове технике. 
Ово је поље умјетности које 
је бескрајно’’, нагласио је 

Милутиновић.
Селектор овогодишње 

Ликовне колоније је 
редовни професор 

Академије умјет-
ности Универ-
зитета у Бањој 
Луци, Данко Бр-
кић. Он каже да 
је план умјет-
ника који бора-
ве на Козари да 

стварају неоптерећени моти-
вом и техником. 
‘’Колонија ‘Сретен Стојано-
вић’ је колонија са респек-
том. Сви досадашњи селек-
тори као и ја смо водили 
рачуна да бирамо истакнуте 
ликовне ствараоце. Најчешће 
су то ликовни ствараоци из 
Републике Српске и Србије’’, 
рекао је  Бркић. 
Радови са 15. Ликовне коло-
није биће престављени При-
једорчанима 28. августа у 
Музеју Козаре, који је ове го-
дине и извршни организатор 
манифестације. 
‘’Све су то перспективни 
истакнути ликовни стварао-
ци. Заиста не постоји никаква 
могућност да ова колонија не 
буде успјешна’’, каже дирек-
торица Музеја Козаре, Драга-
на Мамић.
Покровитељ 15. Ликовне ко-
лоније је град Приједор, а 
спонзор хотел ‘’Бијеле воде’’.

ЛИКОВНА КОЛОНИЈА "СРЕТЕН СТОЈАНОВИЋ" 
ОД ВЕЛИКОГ ЗНАЧАЈА ЗА УМЈЕТНИКЕ 

УЧЕСНИЦИ 
ЛИКОВНЕ КОЛОНИЈЕ

Овогодишњи учесници су 
Мира Маодуш, Андреа Крне-
тић, Љубица Миљковић, Ристо 
Антуновић, Здравко Милин-
ковић, Марин Милутиновић, 
Наташа Јурошевић и Дајана 

Ћук, те селектор Ликовне 
колоније Данко Бркић.
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Текст:  Бојана Мајсторовић

У Градској читаоници про-
мовисана је збирка поезије 
и прозе „Зашто?“, приједор-
ског умјетника Драгана То-
пића.
Топић наводи да је писао о 
завичају, али и универзал-
ним темама о којима сваки 
дан себи постављамо пи-
тање „зашто?“.
„Писао сам стихове и о 
ономе оно што је некада 
било, ономе што нам се 
сада дешава и ономе што 
нам се може десити у бу-
дуће, има помало свега, а у 
сваком случају, врло је пре-

познатљиво. Има и прозе 
која је заснована на истини-
тости. Ради се о човјеку који 
је доживио голготу за врије-
ме Аустроугарске, када су га 
послали у рат против Русије 
па је био заробљен“, рекао 
је Топић.
Додао је да је срећан због 
промоције књиге „Зашто?“ 
у граду у којем је поникао.
„Ту сам стасавао, провео 
радни вијек у просвјети и 
култури, био сам дугого-
дишњи радник Позоришта 
и отишао у пензију. Поред 
писања, основна дјелатност 
ми је сликарство. Имао сам 
велики број самосталних 

изложби. Најпознатија моја 
изложба је била 1997. у Со-
луну кад је град Солун био 
престоница европске кул-
туре, то је на понос мене и 
града“, каже Топић.
Издавач овог дјела је На-
родна библиотека „Ћирило 
и Методије“, а рецензент 
Зоран Барош.
Директор Народне библи-
отеке „Ћирило и Методије“ 
Гордана Вила каже да је ова 
промоција била музичко-
поетско вече.
„Дјело ,Зашто? ’ Драган 
Топић посветио је прије 
свега завичају, успомена-
ма, прошлим временима, 
својим унукама, Приједо-
ру, ријеци Сани. Његове 
стихове рецитовале су уну-
ке и глумица Мирела Пре-
дојевић. Промовисали 
смо 2021.  његову збир-
ку поезије ,Одричем се ’. 
Представљамо и његова 
ликовна дјела, јер је ријеч 
о ликовном умјетнику“, ре-
кла је Вила.
Она је додала да ће  наред-
ног мјесеца бити обиљеже-
но 60 година постојања На-
родне библиотеке „Ћирило 
и Методије“, те да ће тим 
поводом 26. септембра гост 
ове установе бити реноми-
рани књижевник из Србије 
Владимир Кецмановић.

Текст:  КВ

У приједорском Музеју Коза-
ре отворена је изложба ли-
ковног умјетника Рудија Бе-
нетика, који се у умјетничким 
круговима сматра једним од 
најзначајнијих савремених 
умјетника Корушке (Аустрија).  
Његови радови излагани су у 
европским музејима и излож-
беним галеријама широм Ау-
стрије, Белгије, Данске, Фран-
цуске, Мађарске, Италије, 
Луксембурга, Пољске, Словач-
ке, Шпаније, Индије, Јужне Ко-
реје, Сједињених америчких 
држава, Словеније, Хрватске 
и БиХ. У приједорском Музеју 
Козаре изложено је његових 
47 цртежа, рађених комбино-
ваном техником на папиру.
На свечаном отварању у При-

једору, Руди Бенетик изјавио 
је да је највећи дио радова ин-
спирисан азијском културом. 
Радови дочаравају  чист, пре-
фињен  медитативни свијет, 
од Корушке у Аустрији, гдје је 
рођен до мистичне Азије која 
га у потпуности очарава. 
“Музеј Козаре има велику 
част и привилегију да буде до-
маћин изложбе  овог призна-
тог умјетника, чији радови су 
обишли свијет и представили 
његову повезаност с приро-
дом, отворен и слободан дух, 
као и позитиван став према 
животу”, рекла је директор 
Музеја Козаре Драгана Ма-
мић. 
Изложба је отворена до 25. 
августа и дио је манифеста-
ције “Приједорско љето”.

Музеј Козаре: ОТВОРЕНА ИЗЛОЖБА 
УМЈЕТНИКА РУДИЈА БЕНЕТИКА ИЗ АУСТРИЈЕ

ПРОМОВИСАНА ЗБИРКА "ЗАШТО?"

Текст:  М. Шодић

 “Само црне”, назив је из-
ложбе графика Приједор-
чанина Милоша Вучена, 
која је отворена у Галерији 
Удружења ликовних умјет-
ника Приједор. Овај млади 
академски сликар и графи-
чар изложио је 20 графика 
које су израђене у техници 
мецоманира.
“Серијал који излажем је 
настао 2018. године, на 
крају мојих основних сту-
дија на Академији умјетно-
сти Универзитета у Бања-
луци. Тематика којом се 
бавим јесу фотографије које 

сам временом сакупљао, а 
које су израђене аналогним 
хемијским процесима. Ујед-
но су ми служиле као скице 
за израду ових графика. Из-
лажем процес графике, то 
јесте, процес графичке по-
липтихе, од првог пробног 
до финалног отиска”, појас-
нио је Вучен. 
У Удружењу ликовних 
умјетника Приједор исти-
чу задовољство што су у 
оквиру “Прве излагачке се-
зоне Галерије УЛУП” 2023. 
године, коју финансира 
Министарство просвјете и 
културе Републике Српске, 
изложени радови овог мла-

дог умјетника. Вучен је члан 
овог удружења пет година. 
“Наш колега је веома пре-
дано и истрајно радио на 
својим радовима. Види се 
висок умјетнички квалитет. 
Драго нам је што смо му по-
могли да започне излагачку 
сезону и даље ћемо да са-
рађујемо са колегама и да 
их подржавамо у њиховом 
раду”, истакла је предсјед-
ник УЛУП-а Милица Тошић.  
Овом изложбом Удружење 
ликовних умјетника Прије-
дор подржало је манифе-
стацију “Приједорско љето 
2023”. 

Текст:  М. Шодић

Приједорски џез трио позна-
тији под називом “Beauty”, 
којег чине Бранислав Стојић 
(гитара), Томислав Тенић (ги-
тара) и Раденко Леканић (бу-
бањ), одржао је концерт у Га-
лерији “Сретан Стојановић”.
“Покушавамо да очувамо џез 
музику, јер се посљедних го-
дина структура људи промије-

нила, па ова врста музике и 
није толико популарна. Свира-
мо све стилове џеза. Иако се 
времена мијењају, драго нам 
је, што има оних који уживају 
у џез музици”, рекао је Брани-
слав Стојић. 
Концерт џез музике у Галерији 
“Сретен Стојановић” уприли-
чен је поводом “Приједорског 
љета 2023”. 

ПРИЈЕДОРЧАНИ УЖИВАЛИ У 
КОНЦЕРТУ ЏЕЗ МУЗИКЕ 

ОТВОРЕНА ИЗЛОЖБА ГРАФИКА МИЛОША ВУЧЕНА
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Дана 9.8.2023. навршиле су се 
четири тужне године од смрти 
вољене баке, мајке и супруге

ЈАДРАНКЕ  
ЈЕВТИЋ

Никад те прежалити нећемо.
Никад те заборавити нећемо.

Породице: Јевтић, Латиновић, Грбић и Бабић.

(001)

Анђели моји једини

Драги моји, једини моји ... тужни су ми дани, тужан мјесец, тужни, најтужнији 
датуми ... вријеме не лијечи ране. Боли као и првог дана, а ... ево прошло је 
25 година како си отишла сестро моја једина,  9. 8. заувијек најтужнији дан 
у години. Ти си отишла прва, мама, па тата ... сад сте сви с оне стране неба, 
само сам ја остала са ове ...
Прође година тајко мој ... и даље вам се надам ...
Дана 12.8.2023. одаћемо једногодишњи помен моме оцу те позивамо 
родбину, пријатеље и комшије да нам се придруже, у 11 часова на Градском 
православном гробљу.
Ваша Даца. 18224

МЛАДЕН СРДИЋ
(1958-2022)

АЛЕКСАНДРА-
САШКА СРДИЋ

(1986-1998)

СЊЕЖАНА СРДИЋ
(1962-2021)

Дана 18.8.2023. навршава се година дана од смрти 
нашег драгог брата

МЛАДЕНА СРДИЋА
Остаћеш у вјечном сјећању, твојим сестрама 
Драгици и Милици и браћи Рајку и Милошу.

18221

Дана 18.8.2023. навршава се годину дана од 
када нас је напустио мој брат

МЛАДЕН СРДИЋ
(1958-2022)

С љубављу те чувамо у срцу. Кажу да успо-
мене блиједе и вријеме пролази. Кад је неко 
вољен онда вријеме стане, а успомене прате 
сваку мисао и уздах. Ти си ми у мислима и у уздаху и у сну и у буђењу 
и у сваком мом дану.
Ожалошћени: сестра Весна са породицом. 18224

Драга наша

ДУШАНКА СРДИЋ
(1934-2023)

Отишла си код унуке, сина, снахе ... Отишла 
си код браће и сестара. Отишла си код својих.
Чуваћемо те од заборава у нашим срцима.
Дана 12.8.2023. дајемо четрдесетодневни 
помен  у  11 часова на Градском православном гробљу, те позивамо 
родбину, комшије и пријатеље да нам се придруже.
Кћерка Весна и унука Даца са породицама. 18224

Дана 13.8.2023. навршава се 28 година од 
погибије вољеног супруга

МИЛЕ БАНОВИЋА

Вољени никада не умиру и вријеме заборава 
не постоји. Са тугом коју вријеме не лијечи, са љубављу коју смрт не 
прекида, чувамо вјечну успомену на тебе.
Твоја супруга Нада са породицом.

68/23

Дана 13.8.2023. навршава се 28 година од 
погибије вољеног оца

МИЛЕ БАНОВИЋА

Дуго те нема, а често си ту. Чувамо те од заборава.
Твој син Предраг са породицом.

68/23

ПРИЈЕДОРСКИ ИНФОРМАТОР
Пoлициja
Хитнa пoмoћ
Вaтрoгaсци
Информације
Тачно вријеме

Дом здравља
Болница

Аутобуска станица
АМСЈ ПД
Жељезничка станица
Аeрoдрoм Урије

Водовод 
Топлана
Електродистрибуција
Кoмунaлнe услугe

Библиотека
Позориште
Музеј
Галерија
Метеоролошка станица 
Кино “Козара” 
Градска читаоница 
Суд

ХИТНЕ СЛУЖБЕ

ЗДРАВСТВО

САОБРАЋАЈ

КОМУНАЛНА ПРЕДУЗЕЋА

УСТАНОВЕ

122
124
123

1185
125

052/231-288
052/238-411

РTРС ИTЦ Приjeдoр
ИПЦ Кoзaрски Вjeсник 
Рaдиo Приjeдoр
TВ Приjeдoр 
"FREE" рaдиo

МЕДИЈИ
052/240-200
052/234-271
052/911-822
052/211-239
052/233-303

052/240-150
052/212-040
052/211-021
052/236/429

052/236-600
052/231-779
052/233-031
052/237-177

Апотека Козара
Апотека 16. Мај
Апотека Медикус
Апотека Урије

АПОТЕКЕ
052/231-202
052/242-860
052/234-160
052/239-130

Метеоролошка станица
Пошта Приједор
Основни Суд
Дјечији вртић "Радост"
Дом пензионера
Центар за социјални рад

УСТАНОВЕ
052/232-285
052/233-980
052/211-420
052/243-020
052/233-750
052/231-967

Турнистичка 
организација Приједор
Хотел Приједор
Мотел "Le Pont"
Ресторан "Papa Joe"
Ресторан Европа
Ресторан Рибарска прича

ТУРИЗАМ
052/243-030

052/234-220
052/234-788
052/214-494
052/333-123
052/325-510

052/211-324
052/211-116 
052/211-334 
052/213-305 
052/232-285
052/211-258
052/211-477
052/211-420
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Dana 8.8.2023. u 85. godini života 
preminula je naša draga

MILKA (ĐURO) ŠARIĆ
(1939-2023)

Ožalošćeni: suprug Tone, djeca Slavica i Zoran sa porodicama i ostala 
mnogobrojna rodbina, komšije i prijatelji.

18218

MILKA (ĐURO) 
ŠARIĆ

(1939-2023)

Draga moja hrabra majko, sve u životu što sam stekao, to je bilo 
zahvaljujući tebi.  Jedini cilj mi je bio da ti budeš sretna i ponosna na 
mene. 

Dok živim majko moja i ti ćeš živjeti u mom srcu. 
Tvoj sin Zoran.
Počivaj u miru!

18218

ОСТОЈА (МЛАЂЕНА) 
СТОЈАНОВИЋ
(1951-2015)

Заборава нема.
Брат Свето са породицом.

18223

Тужно сјећање на наше најмилије

РАДОВАН 
МАРЧЕТИЋ

 (8.8.2013-8.8.2023)

Чувамо вас од заборава.
Ваши: Добрила, Давор и Данијела са дјецом.

18220

РАДА 
ПИЛИПОВИЋ

(21.8.2019-21.8.2023)

Posljednji pozdrav za prijatelja

KASIM VALJEVAC

Prijatelji iz Prijedora i prijatelji iz Burlingtona VT  USA.
18219

Тужно сјећање на драге родитеље

С великом љубављу и поносом чувамо 
сјећање на вас.

Ваше кћерке Брана и Нада са породицама.

18222

СТЕВО ЈАНКОВИЋ
(1931-2020)

НАТАЛИЈА ЈАНКОВИЋ
(1937-2022)
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Текст:  В. Нишевић

На Козари је од ове годи-
не богатија туристичка 
понуда. У хотелу „Бијеле 
воде’’ повећали су смје-
штајне капацитете, увели 
савремене садржаје по-
пут унутрашњег и вањског 
базена, те модерног СПА 
центра. 
На Козару долазе туристи из 
разних крајева свијета. Међу 
њима је и Милан Никић из 
Америке који каже да кад 
дође у Републику Српску од-
мор проводи баш на Козари. 
Прича да је задовољан пону-
дом, те да ужива на овој пла-
нини. 

„Предивно је. Амбијент је 
одличан. Увијек и радо би-
рам Козару за одмор. Хотел 
„Бијеле воде“ има четири 
звјездице и све могуће усло-
ве за уживање’’, додао је Ми-
лан. 
Ту су и гости из наших гра-
дова који врло често одмор 
од свакодневне гужве траже 
баш на Крајишкој љепотици 
и у хотелу ‘’Бијеле воде’’.
„Супер је што су направили 
овако мањи концепт мањег 
Спа хотела и супер што је 
конектован са природом. То 
прија нама који волимо да 
одмарамо гдје је мир. Заиста 
је супер урађена та цјелина. 
Супер је што је слана вода у 
базену и што је довољно ком-
пактно да будете и унутра и 

вани’’, 
н а - вео је Кос-
та Миљковић из Бања Луке. 
Из хотела „Бијеле воде’’ на-
воде да је баш ово што су 
они урадили и требало да 
буде на Козари. Тврде да 
су  гости  одушевљени и ам-
бијентом и храном, те да је 

то њима и најбитније.
„Многи су одушевљени. 

Неки су пријатно изне-
нађени. Сви кажу да је 
то оно што се очекује. 
Цијене су за нашу сре-
дину прихватљиве 
и то је оно што оду-
шеви госте, омјер 
цијене и квалитета. 
Добију много за неки 
разуман новац. Ре-
довна цијена ноћења 

са доручком за двоје 
је 195 КМ, док викен-

дом цијена иде до 230 
КМ. На разним портали-

ма луди попуст, е-купон, 
гдје се  могу наћи попусти 
када цијена пада и до 140 
КМ ”, нагласио је управник 
хотела „Бијеле воде“ Влади-
слав Мирковић.
Козара сама по себи пред-
ставља одмор за тијело и 
душу. Сматра се и ваздуш-
ном бањом, па јој се због 
тога сви туристи увијек 
враћају. 

ПОСЈЕТИОЦИ ОДУШЕВЉЕНИ 
ПОНУДОМ "БИЈЕЛИХ ВОДА" 

Вањски базен

Хотел „Бијеле воде’’

Добра храна и услуга 
привлаче туристе

Унутрашњи базен


